



首日封 F.D.C.



邮政编码:



2012—5 《太平鸟与和平鸽》(中国——以色列联合发行) 特种邮票

中国集邮总公司于2012年3月20日发行《太平鸟与和平鸽》特种邮票首日封一枚。《太平鸟与和平鸽》特种邮票一套两枚，面值共2.40元。邮票图名分别为：太平鸟、和平鸽。

太平鸟，为雀形目太平鸟科一属。嘴较短，头顶有柔软冠羽，两翅尖长，尾羽具红或黄端；分布于中国西南、东北、华北、中南、华东、台湾等地，常成群栖息在针叶林或针阔混交林中。目前太平鸟在世界范围内仅有三种，中国有两种。鸽子为鸽形目鸠鸽科一属。羽毛紧凑，羽色有灰、白、红、黄、黑和雨点等，颈羽有金属光泽；性情温顺，动作灵巧，喜群飞。太平鸟与和平鸽皆为和平、友谊、圣洁的象征。此套邮票为中国和以色列联合发行。

2012—5 Waxwing and Peace Dove (Jointly Issued by China and Israel) — Special Stamps

On March 20, 2012, China National Philatelic Corporation issued a first-day cover carrying a set of two special stamps titled "Waxwing and Peace Dove", with a total face value of 2.40 yuan. The pictures on the stamps are titled "Waxwing" and "Peace Dove," respectively.

The waxwing (*Bombicilla garrulous*), a member of the family Bombycillidae within the order Passeriformes, features a short bill, a soft crest, long and pointed wings, and a red or yellow-tipped tail. There are only three species of the bird in the world, two of which are found in China, mainly in the southwestern, northeastern, northern, central southern, and eastern regions of Chinese mainland as well as Taiwan. Most of them live in coniferous forests and coniferous and broadleaf mixed forests. Doves constitute the bird family Columbidae within the order Columbiformes. The plumage is tight, mainly gray, white, red, yellow, black or with markings. The neck shows a metallic luster. The bird is of a mild and gentle nature, agile in action, and likes to live in groups or flocks. Both waxwing and dove are symbols of peace, friendship, and purity. This set of stamps is jointly issued by China and Israel.

首日封、戳设计：于平、任凭、于晓明
发行量：200000

Designers of cover and cancellation: Yu Ping, Ren Ping and Yu Xiaoming

Nº 024276